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Vážení spoluobčané, 
dovolte mi podělit se s Vámi o krátké shrnutí prvního celého roku volebního období. Určitě 
jste zaregistrovali, že z 15-ti členného zastupitelstva obce je po loňských volbách 9 nových 
zastupitelů, 5-ti členná Rada obce pracuje ve zcela novém složení, z toho 3 radní jsou 
současně úplně novými zastupiteli. Do vínku rada zdědila některé rozjeté velké akce, jako je 
nástavba multifunkčního domu, výstavba suché retenční nádrže (Gabčíkovo), chodník Na 
Chabovci, prodej pozemků pro výstavbu RD v lokalitě u koupaliště atd. Začali jsme 
intenzivně pracovat nezatížení minulými zvyklostmi (možná i stereotypy). Současně ale bez 
zkušeností s procedurálními věcmi. V těchto záležitostech jsme začínali studiem zákonů a 
předpisů “za pochodu“. To není brečení, to je pouze konstatování a částečné vysvětlování 
toho, že něco nešlo udělat hned, abychom nenapáchali více škody než užitku a vyvarovali se 
zásadních chyb. Pro jednání zastupitelstva obce jsme připravovali materiály, které 
napravovaly chyby zastupitelstva a rady minulých volebních období (nesoulad se zákonem) 
jako např. vyřešit prodej pozemků pro firmu Homola, směnu pozemků na ulici Ovocná, nájem 
koupaliště, nájemní smlouva zemědělské půdy atd. Na 7. Zastupitelstvu obce v listopadu jsme 
se vyrovnali s posledními většími problémy táhnoucími se ještě z minulého století – směnili 
jsme cestu za školou (záležitost z r. 1999) a získali jsme pozemek pro větší rozšíření hřbitova 
(záležitost z r. 1998). Nyní se můžeme plně věnovat tomu, co jsme slíbili před volbami.  

Nastoupili jsme do rozjíždějícího se vlaku, možná rychlíku co se týká evropských peněz. I 
když programovací období je 2007-2013, z těchto peněz pro obce našeho typu ještě dotační 
tituly nebyly vyhlášeny, ale nemůžeme sedět se založenýma rukama. Podařilo se nám získat 
dotaci z Moravskoslezského kraje na projektovou dokumentaci k projektům, které budou mít 
šanci být financovány z evropských fondů. Jedná se o projektovou dokumentaci 
k multifunkčnímu domu a nové tělocvičně s úpravou školy. Aby to mělo všechno hlavu a 
patu, zadali jsme vypracování strategického plánu rozvoje obce. K tomuto plánu budeme 
potřebovat Vás – občany, abyste vyjádřili své názory na to, jak by měla vypadat naše obec za 
5,10,15 až 20 let. To není nějaký dokument, který vytvoří firma od stolu. Firma pouze 
zpracuje Vaše návrhy a názory a dá jim formu a podobu. Nejen k tomu slouží vzájemná 
informovanost. Požádali jsme o komplexní pozemkové úpravy, byly vyhodnoceny jako 
oprávněné a tudíž v budoucnu realizovatelné. Chceme pokračovat v protipovodňových 
opatřeních budováním dalších suchých retenčních nádrží. 

Velkou prioritu od začátku má informovanost Vás, proto jedním z prvních kroků byla 
změna internetových stránek. Nejdříve formálně – vzhled, v poslední době hlavně obsah, 
pružnost a aktuálnost. Tento trend bude pokračovat. Spolu s ostatními obcemi Sdružení obcí 
Hlučínska jsme přistoupili k pořizování krátkých šotů z různých kulturních a sportovních 
akcí, které jsou viditelné do 24 hodin na internetu (hlucinsko.tv). 

Žádáme Vás, abyste více využívali možnosti vyjádřit své náměty, nápady, připomínky, ať 
již elektronickou cestou – namety@vresina-u-hlucina.cz nebo do schránky naproti schodišti 
k poště. Věřte, že i z naší strany bude internet více využíván pro zveřejňování různých 
nešvarů, které trápí všechny, jako je nadměrné a neúnosné čmoudění z komínů, různé divoké 
skládky apod. 

Za uplynulý rok jsme přijali i některá rozhodnutí, které se mohou jevit jako negativní, 
jako proti občanům, např. zpoplatnění rozvozů obědů nebo v poslední době změna systému 
placení svozu komunálního odpadu. Věřte, že při všech rozhodnutích jsme zvažovali všechny 
stránky věci velmi zodpovědně. A pohledů na věc je vždy několik. Nelze ale vždy problémy 
odkládat, přehazovat na někoho jiného. Tyto dlouhodobě neřešené problémy obvykle 
narostou do nepříjemných rozměrů. Sami bychom byli rádi, kdybychom mohli přijímat jen 
populární rozhodnutí.  

Toto byla jen krátká zmínka o tom, čím jsme se zabývali za pomalu dotikávající rok. 
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Srdečně děkuji místostarostovi, radě, zastupitelům, zaměstnancům OÚ, členům výborů a 
komisí, organizacím a spolkům a hlavně Vám občanům za celoroční práci při zvelebování a 
zkulturňování naší obce. 

Dovolte mi popřát Vám hezké, klidné a radostné prožití svátků vánočních a do nového 
roku hodně štěstí, zdraví, Božího požehnání a mnoho úspěchů v práci i soukromí. 

 
 Ing. Jaroslav Smolka 

 
 
Římskokatolická farnost Vřesina 
 
V roce 2007 (ke dni 16.12.) bylo v naší farnosti: 
*  pokřtěno: 11 dětí, z toho 7 chlapců a 4 dívky 
*  sezdáno: 5 snoubeneckých párů 
*  pohřbeno: 18 farníků, z toho 10 mužů a 8 žen 
 
Výuku náboženství na ZŠ ve Vřesině ve škol. roce 2007/08 navštěvuje 47 žáků (1.-9.tř.). 
 
Ve dnech 1.- 5.září v naší farnosti proběhla Obnova Lidových misií; vlastní Lidové misie pak 
farnost prožila v r. 2006, které byly završeny svátostí biřmování  24.9.2006. Obojí duchovní 
obnovu vedli otcové redemptoristé P. Jiří Šindelář a P. Tomáš Waściński. 
 
14. října v rámci každoroční Misijní neděle proběhlo v naší farnosti a obci Odpoledne pro 
pomoc potřebným v rozvojových zemích aneb Misijní odpoledne. Akce vynesla (se sbírkou 
v kostele) částku 25.512,- Kč, kterou jsme zaslali skrze celosvětové Papežské misijní dílo 
chudým a potřebným ve světě. 
Tímto děkujeme spolkům a organizacím v obci: KDU-ČSL, Skautu, Orlu, Klubu seniorů, 
Základní a Mateřské škole, hasičům a sportovcům za pomoc při organizaci. 
 
Farnost také děkuje Obci Vřesina za finanční dotaci 100.000,- Kč, kterou jsme použili na 
ukrácení dluhu vzniklého z pořízení zvonů a zámkové dlažby kolem kostela v r. 2005. Dluh 
tak bude k datu 31.12.2007 celkově smazán. 
 
Pozvání: 
MŠE SVATÉ a jiné ve vánoční době: 

*  24.12.2007 ve 24.00 - půlnoční mše svatá 
*  25.12.2007 v 7.30 a v 10.00 hod., (ve 14.30 – vánoční pásmo dětí a sv. požehnání) 
*  26.12.2007 v 7.30 a v 10.00 hod. 
*  31.12.2007 v 16.00 hod. ( v závěru mše sv. pastorační a ekonomická bilance za 

uplynulý rok) 
*  01.01.2008 v 7.30 a v 10.00 hod., (ve 14.30 nešpory a svátostné požehnání) 
*  06.01.2008 v 7.30 a v 10.00 hod., (ve 15.00 – Koncert duchovní hudby)  

                                            
Všem farníkům a občanům přejeme požehnané už končící a vrcholící adventní dny, 
milostiplné vánoční svátky a Boží přízeň a požehnání do nového roku 2008. 
 
 S poděkováním za vstřícnost a spolupráci a s přáním dobra a pokoje 
 

P.Mgr. Tadeáš Wojnar, farář 
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Vážení spoluobčané, 
 

uplynul rok, který je v životě obce jen malou epizodou z její dlouhé historie.  
Rok působení v zastupitelstvu obce a zejména konec kalendářního roku je vhodná doba na  
hodnocení  a bilancování. 
Pro nás zastupitele to bylo období velkých změn, období  náročné a rušné. Bylo a stále je to 
období příprav na získání finančních prostředků z evropských fondů. Pro mě osobně bylo 
obdobím hektickým a časově náročným. Osobně mě přimělo  zvyknout si na odlišný styl 
práce, zvýšenou odpovědnost a v neposlední řadě i na nezdary, které k dnešnímu životu patří.  
Z práce zastupitele a člena rady je zřejmé, že i byť větší dosažené úspěchy jsou zapomenuty 
okolím dříve než jen malé nezdary a neúspěchy. Tato práce je  neustálý boj s časem, měnícími 
se zákony, dnešním systémem a bohužel často i s lidmi. 
 

Nyní Vás ve zkratce seznámím s prací a jednáními rady obce a s tím co se nám ve Vřesině 
v letošním roce povedlo. 
Rada obce pracovala v roce 2007 ve složení: starosta -  Ing.Jaroslav Smolka, místostarosta - 
Ing.Petr Rončka a členové rady Stanislav Boček, Pavel Keller a Karel Smolka a ke svým 
jednáním se sešla 30 krát. Na těchto jednáních členové rady postupně rozhodli mimo jiné o 
vytvoření nových oficiálních webových stránek, změně dodavatele prací pro údržbu veřejného 
osvětlení, rozhodla o změně nájemce areálu koupaliště, o tom, že obec nebude proplácet nově 
vytvořené přípojky na pozemky soukromých vlastníků, schválila výjimku z počtu žáků ve 
třídách ZŠ, stanovila pravidla pro zadávání veřejných zakázek, rozhodla o výběru technika 
obce, rozhodla a vyhlásila anketu k obnově polních cest a výstavby dětského hřiště, rozhodla 
o provedení úprav prostoru Na Návsi (kampel), rozhodla o úpravě plakátovacího sloupu u 
autobusové zastávky, rozhodla o opravách výtluků v cestách, rozhodla o opravě ulice 
V Úvoze a prostoru výletiště,  schválila dodavatele pro výměnu oken v ZŠ firmu M-Glass, 
schválila dodavatele rekonstrukce osvětlení v ZŠ firmu Elon Elektro Ostrava, rozhodla o 
zpoplatnění rozvozů obědů cizím strávníkům, rozhodla o nákupu odpadkových košů, rozhodla 
o budoucím pořízení nových vývěsních skříní, rozhodla požádat pozemkový úřad o 
komplexní pozemkové úpravy,  projednala podmínky pro rozšíření hřbitova, rozhodla o 
dodavateli k obnově polních cest firmu Gras servis Hlučín, rozhodla o vypracování 
energetického auditu ZŠ, rozhodla o uzavření nové pojistné smlouvy na pojištění majetku a 
odpovědnosti za škody obce s ČSOB Pojišťovnou, schválila uzavření smlouvy o spolupráci 
s Jednotou Orel Vřesina, schválila dodavatele prací na uzavření půdního prostoru budovy 
obecního úřadu firmu Ramses Ostrava, rozhodla o pořízení a instalaci vánočního osvětlení, 
vzala na vědomí podanou reklamaci na  rekonstrukci místní komunikace Suhrady, schválila 2 
záměry směny pozemků pro rozšíření hřbitova  a v minulosti  vybudované cesty za školou, 
zabývala se nevyhovujícím  stavem systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů a systém nakládání se stavebním odpadem a 
doporučila zastupitelstvu ke schválení změnu. 
 

Hodně času a úsilí pro tvůrčí práci rady nám v letošním roce vzala povinnost odstranit závady 
a procesní chyby vzniklé nedůslednosti při rozhodování resp. schvalování v minulých 
volebních obdobích.   
 

Všechna jednání rady byla vedena v konstruktivním duchu s cílem zlepšit informovanost, 
průkaznost a v neposlední řadě vzhled obce. Účast všech členů rady na jednáních i při 
rozhodování byla příkladná. 
 

Ne vše se nám v letošním roce podařilo a z těch stěžejních jmenuji alespoň zpoždění výstavby 
dětského hřiště, protahující se kolaudací chodníku ulice Na Chabovci, nedokončení 
strategického plánu rozvoje obce. 
Je zřejmé, že k dosažení všech plánů, slibů i cílů je potřeba vzájemné podpory všech a proto 
vás žádám o vaší další přízeň a podporu.  
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Závěrem chci poděkovat starostovi Ing.Smolkovi, všem členům rady a zastupitelstva obce, 
pracovnicím ZŠ a MŠ, pracovníkům obecního úřadu, dobrovolným funkcionářům, trenérům, 
hráčům, cvičencům  a všem nezištným dobrovolníkům ve Vřesině za práci, kterou v letošním 
roce  pro obec a její zviditelnění v okolí vykonali. 
 

V úplném závěru roku mi dovolte popřát Vám hezké a radostné prožití svátků vánočních, do 
nového roku pevné zdraví, štěstí, lásky a mnoho úspěchů. 
 
 Ing. Petr Rončka 
 
 
Rekapitulace vybraných výdaj ů a získaných dotací v roce 2007 
 
Náklady na investi ční akce : 
Výměna oken Základní škola–celkové náklady 758.620,-Kč 
Energetický audit ZŠ 30.000,-Kč 
Studie dětského hřiště 43.078,-Kč 
Výsadba alejí-obnova polních cest 299.000,-Kč 
Úprava prostoru Na Návsi 248.000,-Kč 
Nabytí komunikace U koupaliště 119.000,-Kč 
Rozšíření veřejného osvětlení 141.800,-Kč 
 
Náklady na opravy: 
Oprava ulice V Úvoze 744.977,-Kč 
Opravy dalších komunikací 241.622,-Kč 
Podbití střechy obecního úřadu 105.375,-Kč 
Manipulační řád suché retenční nádrže 26.180,-Kč 
Úprava topení budovy na koupališti 47.703,-Kč 
Doplatek Radekov – budova obecního úřadu 305.460,-Kč 
Opravy a úpravy veřejného osvětlení 47.000,-Kč 
 
Další výdaje: 
Dopravní obslužnost 143.735,-Kč 
Elektrická energie – veřejné osvětlení 130.624,-Kč 
Náklady na provoz knihovny 53.000,-Kč 
Pořízení 8 ks odpadkových košů 34 080,-Kč 
Nákup mulčovače 68.901,-Kč 
Odvoz odpadů OZO Ostrava 615.000,-Kč 
Vakcinace psů 7.560,-Kč 
Zimní údržba (za sezonu 2007/2008 9.300,-Kč 
Příspěvek (dotace) Základní škole 1 000.000,-Kč 
 
Získané dotace v roce 2007: 
Výměna oken Základní škola 300.000,-Kč 
Projektová dokumentace „Tělocvična a oprava školy Vřesina“ 300.000,-Kč 
Projektová dokumentace „Multifunkční dům Vřesina“ 250.000,-Kč 
Výstavba dětského hřiště 1.etapa 200.000,-Kč 
Obnova polní cesty 232.635,-Kč 
Celkem získané dotace 1 282.635,-Kč 
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Ovzduší se zhoršuje i tím, co pálíme 
 
Ovzduší v celém Moravskoslezském kraji, a tím i ve Vřesině, se po přechodném zlepšení opět 
zhoršuje. Vyplývá to ze zpráv o stavu životního prostředí. Nemalou měrou to způsobují i 
lokální zdroje znečištění ovzduší, kterými jsou například kotelny v rodinných domech. 
V ovzduší se zvýšily emise oxidu siřičitého, oxidu dusíku i oxidu uhelnatého. V důsledku 
zvyšujících se cen zemního plynu a elektrické energie se totiž část domácností opět vrátila od 
ekologicky šetrného topení, k topení uhlím nebo dokonce uhelnými kaly. 
Samostatnou kapitolou je ale zcela bezohledné a trestuhodné spalování odpadů. Ve snaze 
ušetřit nebo z lenosti odpad třídit jsou někteří lidé schopni do kotle naházet igelity, PET láhve 
a další odpady. Látky, které se pak vinou nedokonalého spalování uvolňují do ovzduší, jsou 
jedovaté, dráždivé, často i karcinogenní. Do kotlů nepatří ani lakovaná a barvená dřeva nebo 
překližky. V současné době je velmi obtížné lidem takovéto porušování zákona dokázat. 
Odpady lze spalovat pouze ve spalovnách komunálních či průmyslových odpadů, kde je 
zaručená vysoká spalovací teplota po celou dobu spalovacího procesu a účinné čištění spalin. 
Touto cestou vyzýváme všechny majitele nemovitostí, aby v kotlích spalovali jen paliva 
určena pro daný kotel. Doufáme, že si uvědomíte, že teplo doma je nutné, ale ne za cenu 
ubližování sobě, příbuzným i ostatním spoluobčanům. I proto odpad třiďte. V naší obci jsou 
stálá stanoviště kontejnerů na separovaný odpad (sklo a plasty) na ulici Suhrady, U Sadu, 
Sportovní a 21.dubna. Papír a kovy lze odevzdávat ve sběrnách surovin např. RITSCHNY 
Kovošrot v Dolním Benešově a Hlučíně. 
Velkoobjemový odpad, nebezpečný odpad a elektroodpad (včetně akumulátorů) patří do 
velkoobjemových kontejnerů, jejichž přistavení obec zajišťuje 2 krát ročně.  
Velkoobjemové kontejnery budou v naší obci: 
25. dubna – 26. dubna 2008, kontejner na nebezpečný odpad 26. dubna 2008 
24. října – 25. října 2008, kontejner na nebezpečný odpad 25. října 2008 
 
 
 
 
Změna systému placení komunálního odpadu 
 
Zastupitelstvo obce na svém 7. zasedání přijalo Obecně závaznou vyhlášku, kterou se od 
1.1.2008 mění systém shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování 
komunálních odpadů a systém nakládání se stavebním odpadem. Z dosavadního poplatku na 
osobu a rok – pro všechny poplatníky stejný – si od Nového roku majitel každé obydlené 
nemovitosti smluví a dle svých potřeb zaplatí svoz nádoby na odpad. Nádoby zatím zůstávají 
stejné jako doposud včetně četnosti svozu. V pondělí 14. ledna a ve středu 23. ledna v době 
od 10:00 do 17:00 hodin budou v sále OÚ pracovníci firmy OZO sepisovat smlouvy o svozu 
odpadu. Během srpna nebo září pak fa OZO rozešle poštovní poukázky, kterými bude svoz 
uhrazen. Ceny popelových nádob pro rok 2008 zůstávají stejné jako v letošním roce účtovala 
fa OZO obci. 
Tarif Druh nádoby Četnost Cena 2001 Cena 2007,2008 
P 101 -  70 l popelnice 1x14 dní 781,-Kč 1.129,-Kč 
P 201- 110 l popelnice 1x14 dní 945,-Kč 1.386,-Kč 
P 261 -110 l popelnice kom. svoz 1.312,-Kč 1.952,-Kč 
P 211 -110 l popelnice 1x7 dní 1.575,-Kč 2.357,-Kč 
(Komb. svoz – zimní období 7 měsíců 1x týdně, letní období 1x14 dní po dobu 5-ti měsíců) 
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Přistoupit na tuto změnu nebylo vůbec jednoduché. Zkoumali jsme různé možnosti, 
prověřovali nabídku konkurenční firmy, zabývající se odpady, zjišťovali jsme, jak je to 
v okolních obcích. Systém, který bude platit od Nového roku u nás, platil do konce roku 2001, 
samozřejmě, že v té době byly ceny jiné, viz výše uvedená tabulka. Koncem roku tehdejší 
zastupitelstvo přijalo obecně závaznou vyhlášku, která platí do konce letošního roku. Výše 
poplatku vycházela z údajů roku 2001. Poplatek byl stanoven v takové výši, že za rok 2002 
obec na tomto systému ještě vydělala (asi 25 tis. Kč), ale poslední 2 roky obec doplácela asi 
125.000,-Kč každý rok. Obec zaplatila firmě OZO letos 615 000,-Kč za svoz od občanů, od 
občanů vybrala obec na poplatcích 488 000,-Kč včetně asi 29 000,-Kč na „doplatcích“ za 
větší nádoby či četnost svozu. Obec sice letos obdržela od firmy EKO-KOM 59 000,-Kč za 
separaci odpadu (sklo, plasty), ty jsou ale účelově vázány na podporu separace. Z těchto 
peněz obec v letošním roce vynaložila 35 000,-Kč na odpadkové koše, další částka je na svoz 
kontejnerů na sklo a plasty, údržbu stanovišť kontejneru apod. Kdyby byla výše poplatku od 
roku 2002 stanovena dle nákladů každého uplynulého roku, jak ostatně stanoví zákon, nynější 
změna by nebyla tak výrazná. Měníme princip placení – od paušálního poplatku k platbě toho, 
jakou službu si objednáme. Stejně jako měřený odběr vody, elektřiny, plynu je placen dle 
odebraného množství, tak i svoz odpadů bude hrazen dle objednané velikosti nádoby a 
četnosti svozů. Vodárně, energetice ani plynárně nevysvětlíte, že budete platit podle počtu 
obyvatel v domě. Nejvíce „postižení“ se mohou cítit osamělí lidé, kteří dosud zaplatili 336,-
Kč, obec ale zaplatila firmě OZO 1.129,-Kč, případně si tito „doplatili“ 256,-Kč (což nemá 
oporu v zákoně) a využívali 110 l nádoby, za kterou obec zaplatila firmě OZO 1.386,-Kč. 
Převážně potřeba větší nádoby plynula ze skutečnosti, že tito občané topili méně hodnotnými 
palivy (kaly) a obec tak nepřímo podporovala nekvalitní topení. Jak má obec podpořit ty, kteří 
topí ekologicky? Každý systém bude nějak nespravedlivý, jde o to zvolit takový systém, který 
bude nejvíce přijatelný. Zmíněných 125 000,-Kč se dá jistě využít lépe než podporovat 
nekvalitní topení. Budeme více dbát na zamezení černých skládek a známí viníci, kteří budou 
znečisťovat obec a její okolí, budou přísně potrestáni. Vyzýváme Vás – slušné občany – 
abyste nedovolili falešnou solidaritou a lhostejností krytí případných znečišťovatelů. Věříme, 
že každý z nás chce žít v obci čisté, úhledné, aby se nemusel obávat pustit své děti, vnoučata 
na “čerstvý“ vzduch. 
Děkujeme za pochopení. 

 Za radu obce  Ing. Jaroslav Smolka 
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Co se děje v naší škole 
          Od začátku školního roku se učí v naší škole 58 žáků ve čtyřech třídách. Spojené 
vyučování probíhá ve 3. a 4. třídě. Došlo také k personální změně, místo paní učitelky 
Čermákové nastoupila na první dva měsíce školního roku paní učitelka Juretzková, od 
listopadu vyučuje v naší škole paní učitelka Monika Hofrichterová. Díky sponzorskému daru 
Ing. Jana Krupy mají žáci školy k dispozici o 7 počítačů více (celkem 14) a jedním počítačem 
byla vybavena sborovna. V první třídě se vyučuje podle školního vzdělávacího programu 
„Škola porozumění“. Ve 2. – 5. třídě podle osnov Obecné školy. Žáci mohou navštěvovat 
ranní i odpolední družinu a pracovat ve školních kroužících: dramatický, keramický, hra na 
flétnu, florbal, míčové hry. 
          Pro zpestření výuky připravují paní učitelky žákům projektové dny. V říjnu to byl  
Dračí den a v listopadu Bramborový den. Výuka probíhá netradičním způsobem, třídy se 
vystřídají postupně při výuce u všech paní učitelek a někdy pracují ve skupinách tvořených 
dětmi ze všech tříd. Učí se tak větší spolupráci, komunikaci, zodpovědnosti za práci celé 
skupiny, pomáhat mladším spolužákům atd. . Tyto projektové dny jsou u dětí velmi oblíbené. 
          Celý měsíc listopad byl v naší škole ve znamení příprav vánočních trhů. Žáci vyráběli 
ve výtvarné výchově i odpoledne ve volném čase s p. učitelkami a vychovatelkou nejrůznější 
výrobky. V každé třídě proběhlo také několik tvůrčích podvečerů, kde tvořili společně učitelé, 
rodiče i děti. Aktivita všech přinesla ovoce ve formě zdařilých výrobků na vánoční trhy a ty 
byly letos opravdu krásné a hojně navštívené širokou veřejností. Děkujeme všem rodičům, 
výboru KRAS, kulturní komisy OÚ a pracovníkům MŠ za spolupráci, tvůrčí aktivitu, 
sponzorství a organizaci této akce. 
          V prosinci se žáci naší školy podílí krátkým vystoupením na vítání občánků a vánočním 
setkání seniorů. Těsně před Vánocemi proběhne školní soutěž Vánoční zvonkohra. I na další 
měsíce máme plán práce naplněn spoustou akcí, soutěží a projektových dnů pro žáky. V naší 
škole se nejen vyučuje a vychovává, ale všichni se snaží, aby žáci byli aktivní, využívali 
smysluplně svůj volný odpolední čas, a aby rozvíjeli svůj talent a schopnosti. Také se snažíme 
o co nejširší spolupráci s rodiči žáků. 
 
                                                                   Za kolektiv pedagogů ZŠ Vřesina E. Krátká  
Vřesinský slavíček     
 30. 10. 2007 proběhla na naší škole soutěž ve zpěvu Vřesinský slavíček. Soutěže se zúčastnili 
nejlepší zpěváci jednotlivých tříd, ale i žáčci z MŠ. Soutěžilo se ve 4 kategoriích. 2 nejlepší 
z kategorie žáci MŠ, žáci 1. třídy a žáci 2. třídy postoupili do okrskové soutěže Hlučínský 
slavíček / Josef Fichna, Mariana Piskálová, Marcela Kotzurová, Marek Sebrala, Filip Ožana, 
Radim Krátký/. Zde ve své kategorii 1. místo obsadila Mariana Piskálová. Blahopřejeme a 
všem děkujeme za vzornou reprezentaci školy. 
                                                                                                                              V. Vojáčková 

Dračí den 
Mnozí žáci s napětím očekávali, co je čeká v projektovém DRAČÍM DNU. I když na začátku 
byli motivováni pohádkou O drakovi, byl tento den naprosto jiný než loňský PODZIMNÍČEK 
a překvapení se dostavilo. Žáci pracovali ve skupinách se svou třídou a procházeli třídami a 
tělocvičnou, kde je čekaly zajímavé úkoly. Například v tělocvičně si prověřili, jestli mají dračí 
sílu, mrštnost, hbitost, postřeh a odvahu potřebnou pro souboj s drakem, v prvouce a 
vlastivědě putovali po dračí cestě a plnili jednotlivé úkoly, v jazyce českém s nadšením 
doplňovali tajenky, skrývačky, věty, skládali slabiky, v hudební výchově na známou melodii 
skládali text o drakovi a pak si píseň zazpívali s doprovodem dětských nástrojů. V poslední 
hodině každá třída znázornila svého draka a takhle to dopadlo. S dobrým pocitem a úsměvem 
na tváři jsme odcházeli domů.  
                                                                                                                   V. Vojáčková 
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Činnost KRASu v roce 2007 
Sdružení rodičů KRAS ( Klub Rodičů A Sponzorů ) při ZŠ ve Vřesině ani v tomto roce 
nezahálelo. Podařilo se nám vytvořit tradici z akcí, kde dochází k setkávání nejen rodičů a dětí 
z naší obce, ale také příbuzných  a přátel z jiných oblastí. Snažíme se upevnit a prohloubit 
spolupráci rodičů se základní a mateřskou školou, nabízíme pomoc i při akcích pořádaných 
v rámci vzdělávacího programu dětí. Podstatou naší dobrovolné činnosti je zorganizovat akce, 
kde spolu děti a dospělí aktivně prožijí volný čas a příjemně se pobaví. Za každou akcí se 
skrývá spousta organizační práce, takže i letos měl výbor KRASu celkem 16 členů 
s předsedkyní L.Michalíkovou, jednatelkou K.Jindrovou, pokladníkem H.Obrusníkovou.   
V následujících řádcích se pokusíme připomenout naši činnost v tomto kalendářním roce 
(plánování akcí však probíhá v rámci školního roku): 
Dětský maškarní karneval proběhl 28.ledna 2007, děti si zasoutěžily v maskách v třídních 
kolektivech, byly připraveny soutěže, zajímavá tombola, posezení v bufetu. Jako odměny pro 
soutěžící třídy jsme tentokrát zajistili dorty pro každou třídu. 
Večírek rodi čů, učitelů a přátel školy  proběhl následující týden 9.února 2007, opět jsme 
zajistili teplou večeři,  změnili hudbu, zajistili tombolu, do které přispívají rodiče i sponzoři, 
byla výborná účast a lidi se bavili. 
V  březnu jsme ke Dni učitelů poděkovali našim  pedagogům za jejich práci a obětavost 
alespoň kytičkami za všechny rodiče. 
Novou akcí byl turnaj ve vybíjené 28.dubna 2007, pozvali jsme i soutěžící    družstva a 
jednotlivce ze škol v  Píšti a Darkovičkách, zápasy se hrály na cvičném fotbalovém hřišti. Pro 
družstva  v jednotlivých kategoriích jsme nakoupili upomínkové předměty a výherci dostali 
putovní poháry. 
K oslavám Dětského dne jsme připravili 17.června 2007 Pohádkový les . Na 12 stanovištích 
čekaly pohádkové bytosti v maskách a děti plnily zajímavé úkoly. Nechyběly odměny dětem, 
každý účastník v cíli na výletišti obdržel sladkost a mohl se občerstvit pivem či nealko nápoji, 
podával se guláš nebo cigáro, hrála hudba a počasí nám přálo. 
Na konec školního roku jsme zakoupili knihy jako odměny pro šikovné děti a pro 
odcházející žáky 5 tříd tradiční upomínkové keramické zvonečky, přispíváme také na nákup 
školních pomůcek, knih, časopisů, na jízdné žáků na soutěže. 
Poslední velkou akcí v tomto roce byly 1.12.2007  Vánoční trhy , které se uskutečnily letos 
poprvé ve spolupráci s kulturní komisí obce. V tělocvičně a ostatních prostorách základní 
školy si návštěvníci přiblížili atmosféru předvánočního času. K prohlédnutí i nákupu zde byly 
výrobky dětí z jednotlivých tříd, na které byly právem pyšné, neboť všechny vyráběly osobně 
s paní učitelkou a rodiči. Svým milým vystoupením všechny překvapily děti z mateřské školy, 
které vystoupily v krojích v doprovodu vedoucí učitelky na akordeon. Ve třídách v přízemí 
školy předváděli své umění místní řemeslníci, ke shlédnutí bylo malování na hedvábí, 
výrobky včelařů s ochutnávkou medoviny, paličkování, drátkování, tvorba proutěných košíků. 
Ve stáncích před školou jsme mohli obdivovat zručnost uměleckého kováře a zahřát se 
svařeným vínem, punčem či klobásou. Snad můžeme říci, že v  každém, kdo přišel podpořit 
velkou snahu dětí a viděl jejich nadšení a radost, zůstane vzpomínka na příjemné odpoledne. 
Také letos jsme dětem připravili Mikulášskou nadílku. Do školy i školky zavítal 6.12.2007 
Mikuláš s andělem a čertem , povídal si s dětmi a nezapomněl ani na dárečky.  
Se závěrem roku naše činnost nekončí, na 21.1.2008 připravujeme Dětský maškarní ples, 
2.2.2008 jsou rodiče i ostatní příznivci zváni na Ples rodičů a také ostatní akce budou 
pořádány v podobném duchu jako v tomto roce. 
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Bez podpory a spolupráce všech, kdo nám jakkoli pomáhají a přispívají k obohacení života 
našich dětí svými dobrými nápady, nevšední ochotou, obětavostí, štědrostí a vstřícností by se 
žádná z těchto akcí nikdy neuskutečnila. 
A proto mi dovolte, abych vám všem upřímně poděkovala. 
         
       Ing. Karla Jindrová, jednatelka KRAS 
 
 
 
 
 
 
 

Tělovýchovná Jednota Vřesina 
 
Vážení spoluobčané, s končícím rokem 2007 je příležitost zhodnotit a seznámit Vás 

s činnosti a výsledky TJ Vřesina. 
TJ patří v naší obci mezi největší a nejaktivnější složky. Dá se říci, že týden co týden 

reprezentuje naší obec a to v kopané, kde hrají 3 registrovaná družstva mužů, dorostu a žáků. 
Dále oddíl volejbalu, který naší TJ reprezentuje na turnajích v průběhu celého roku s velmi 
dobrými výsledky a v neposlední řadě je potřeba jmenovat i oddíl aerobiku, který vyvíjí 
aktivitu hlavně v zimních měsících. 

Největšího úspěchu dosáhli hráči v kategorií dorostenců, kdy postoupili z OS do OP. V 
této nové soutěži si vedou velice dobře a mají reálnou šanci soutěž vyhrát a postoupit do KS, 
což by  v této kategorií byl historický úspěch. Největší pozornost patří „A“týmu neboli 
mužům. Naším cílem a prioritou je postoupit z OS do OP. Tým je velice mladý a 
perspektivní. Bude hodně záležet na začátku jarní části a pevně věřím, že to kluci zvládnou. 

TJ Vřesina, jako sportovní oddíl nevyvíjí jen sportovní aktivitu, ale pořádá i akce, které se 
stávají tradicí a mají velkou jak sportovní tak i společenskou úroveň. 

Největší část práce nám zabírá provoz a údržba našeho sportovního areálu, který je ve 
velmi dobrém stavu co se týče možností TJ. Musíme odpracovat desítky brigádnických hodin, 
abychom areál udrželi a dále zlepšovali. V tomto směru nám schází větší podpora obce. 

Příští rok 2008 je pro naší TJ dá se říci slavnostní, protože to bude přesně 60 let od 
založení TJ Vřesina. Rád bych touto formou poděkoval všem lidem, kteří se jakkoliv podíleli 
na vzniku a činnosti TJ. Bez těchto nadšenců by  TJ nefungovala. Poděkování patří také všem 
sponzorům, obci Vřesina a nejmenovaným lidem, kteří podporují a zajišťují činnost TJ. 

Výbor TJ přeje občanům Vřesiny krásné prožití vánočních svátků, štěstí, zdraví a 
spokojenost v novém roce 2008. 

 
  Jiří Lampart 
   předseda TJ Vřesina   
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Jak hodnotí svou činnost v roce 2007 senioři. 
 
Tento rok byl dynamický, naplněný činorodou prací a aktivitou. Pokračovali jsme 
osvědčeným způsobem – tak, jako v minulých letech. Pravidelně měsíčně se scházíme, dnem 
našich schůzek je poslední pondělí každého měsíce, místem kde se setkáváme je střídavě 
restaurace u p. Vojáčka či u pí. Návratové, občas sál v budově našeho obecního úřadu. Účast 
bývá různá: z celkového počtu 101 našich členů se nás sejde někdy 60, někdy více, někdy 
méně. 
Beze změny je složení výboru, který se schází před každým setkáním  všech členů a navíc 
před každou mimořádnou akcí, kterou pořádáme, nebo se v rámci obce účastníme. V tomto 
roce to bylo: 

- pomoc při pečení koláčů na dožínky; 
- kurs pečení koláčů pro mladé (akce ve spolupráci s komisí kulturní – byla i na 

internetu), který vedla pí. Stotzková Helena; 
- kurs pečení „medáků“ (taktéž ve spolupráci s kult. komisí) pod vedením pí. Stotzkové 
- pečení koláčů na „misijní neděli“ a jejich prodej (čistý zisk, který byl na tento účel 

odevzdán činil 9.600,-Kč); 
- účastnili jsme se nácviku písní v našem nářečí – každá obec hlučínského regionu byla 

vyzvána, aby přispěla dvěmi písněmi – my jsme si vybrali „Jak to ideš poježeny“ a „Ti 
Vřesinští synci“. Zkoušky se konaly v Hati, natáčení na CD se uskutečnilo v měsíci 
říjnu v soukromém studiu v Kobeřicích, křest CD se konal 7. prosince v sále KD 
v D.Benešově (na zkoušky a na natáčení nás chodilo 11 – 7 žen, 4 muži); 

- v širokém okolí je znám náš taneční kroužek a sehraná trojka (Hříbková, Stotzková, 
Kufková), která vystupuje s veselými scénkami v našem nářečí a to nejen doma, ale i 
v okolních obcích. 
Letos jsme vystupovali v červnu na „pohodovém večeru“ u příležitosti křtu nové 
knihy pí. Šlosárkové v Hlučíně, 
� v Hlučínském muzeu  u příležitosti výstavy Hlučínsko-Valdicko-Vitorazsko – této 

akce se zúčastnili i starostové jmenovaných regionů; 
� v říjnu na setkání důchodců v Darkovicích ve velkém sále jejich KD, které       

organizovala obec, v tomtéž měsíci na obdobné akci v Šilheřovicích, kterou rovněž 
organizovala obec; 

� v listopadu v sále KD v Hlučíně taktéž na setkání seniorů a v Kozmicích na stejné 
akci, organizované obecním úřadem. 

-   15. prosince se uskuteční vánoční besídka s pohoštěním. 
-   Kromě výše jmenovaných akcí se v měsíci dubnu konala lékařská přednáška MUDr. 

Staškové, v měsíci květnu oslava Dne matek a zájezd na hrad Bouzov a Úsov a 
v měsíci srpnu další zájezd po okolí Opavska (Hradec n/Moravicí, Arboretum Nový 
Dvůr, Muzeum Opava, prohlídka nového kostela v Hněvošicích a ochutnávka 
pečených kolen v hospodě U Komárka v Rohově). 

Takže jak vidno, jsou senioři skutečně aktivní  a to jsem možná ještě na něco zapomněla. 
Závěrem chceme poděkovat představitelům obce za podporu jak finanční, tak i v tom, že je 
nám umožněno uskutečňovat naše aktivity v prostorách budovy OÚ.  
 
                                                                                            Za Výbor klubu seniorů: 
                                                                                      předsedkyně              jednatelka 
                                                                                      Hříbková B.               Kufková CH. 
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Včelaři v naší obci 
Základní Organizace Českého svazu včelařů Vřesina u Hlučína , 
zahájila svoji činnost po osvobození v r. 1945. Právní předchůdce 
"Včelařský spolek"byl založen ustavující schůzí   dne 19.12.1932, 
jeho činnost byla povolena Zemským úřadem v Brně 27.11.1933 
a jeho činnost byla zastavena obsazením pohraničí (sudet) v r. 
1938.  

V současné době je jeho členská základna tvořena občany obcí 
Vřesina, Píšť, Závada, Bělá a Bohuslavice v počtu 43 včelařů, 
kteří obhospodařují celkem 705 včelstev. V minulosti náš spolek 
provozoval i Školní včelín, kde vychovával zájemce z řad dětí 
místní školy o včelaření, v současnosti bohužel zájem dětí je velmi malý. S nástupem nového 
hospodáře, přítele OTTO Güntra, občana Vřesiny, se možnosti opětovného zahájení výchovy 
dětí a dalších zájemců výrazně zlepšily a je tak pouze na nich, tento krásný a užitečný koníček 
začít provozovat. Letos tento přítel uspořádal ukázkové vytáčení s ochutnávkou medu pro 
děti, akce se setkala s nebývalým zájmem dětí. Naší snahou je získat nejmladší generace 
k tomuto koníčku, je navíc možné na tuto činnost získat dotace z EU. 

Náš spolek při financování své činnosti využívá přirozeně i finančních dotací ze strany 
Obecních úřadů jednotlivých obcí. V letošním roce kupříkladu byly tyto prostředky využity 
k opravě již zmíněného Školního včelína a k nákupu šlechtěných včelích matek, které se 
vyznačují výraznou mírností a nebodavostí. Tyto následně rozmnožujeme a rozdělujeme mezi 
naše členy pro zlepšení vlastností všech námi obhospodařovávaných včelstev. Kromě toho 
musíme bohužel se postarat o řádný zdravotní stav, a potírat přirozené nepřátele našich 
včeliček, zejména tzv. Varoa destructor, což je parazit přivlečený z oblasti Asie a naše včely, 
jak se ukázalo, nebyly schopny se samy jemu ubránit. K tomuto účelu za pomocí našich 
Obecních úřadů jsme zakoupili speciální aerosolové vyvíječe, které nám umožňují kvalitněji 
včelstva ošetřit a tím zabránit jejich uhynutí (neošetřené včelstvo do jednoho roku hyne!) 

Přes všechny civilizační potíže s chovem včeliček se dá říci, že se nám zatím daří uchovat 
počty včelstev alespoň v míře minima pro opýlení rostlin v krajině našich obcí. Včelaření 
však nám nepřináší jenom práci, ale i přiměřený užitek ve formě ekologicky čistých produktů, 
medu, mateří kašičky, propolisu a vosku. Co však je nejdůležitější je to práce s velmi 
přátelským živým organismem, který nevyslovitelně krásně voní. Podle počasí a snůšky voní 
po květech a medu, po chlebu, když snášejí pyl. Přinášejí nejen užitek, ale i radost.  

Chceme se i tímto s vámi rozdělit, přijďte mezi nás, pomůžeme Vám začít, říkáme si 
navzájem: 

„Příteli“ 
 

Za ZO Vřesina  Jiří KAŠNÝ, předseda ZO, Ing. Jaromír STACHA, jednatel ZO 
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASI ČŮ VE VŘESINĚ 

Blíží se konec roku, kdy je vhodná doba pro zhodnocení uplynulého období. V SDH jsme 
již bilancovali na Výroční valné hromadě (1.12.2007). Připomněli jsme si naši činnost. 
V lednu jsme uspořádali již 2. ročník maškarního plesu pro dospělé – velmi úspěšný. Také se 
vydařilo stavění máje s velmi dobrou návštěvou Vás občanů. Kácení máje „díky“ velmi 
nepříznivému počasí už tak úspěšné nebylo. Mezitím jsme oslavili svátek patrona hasičů sv. 
Floriána mši svatou, pietním průvodem ke společnému památníku na hřbitově a slavnostním 
obědem – tradiční svíčkovou. Co se týká oslav – zúčastnili jsme se celookresního 
svatofloriánského setkání v Bolaticích. Květen je pro hasiče vůbec nejvytíženějším měsícem 
v roce. Jako nejstarší tým jsme se zúčastnili okrskové soutěže v požárním sportu v kategorii 
muži, po dlouhé době konané v Hlučíně – náš nejstarší člen soutěžního družstva měl 50 let. 
Jen 5 družstev nám překáželo k získání 1. místa. V podzimních, zimních a jarních měsících 
zejména mladší členové sboru si chodí zlepšovat kondici do tělocvičny. 

Naše hlavní poslání jsme plnili letos naštěstí jen 3x – 11.5. jsme odstraňovali následky 
silného větru – polámané větve z přestárlých stromů podél cesty na Darkovičky, 27.8. jsme 
pomáhali při. hledání ztracené holčičky ze Závady a i touto cestou děkujeme asi 120 občanům 
Vřesiny za ochotu  a solidaritu.  3. zásah byl 24.9. na hořící unimobuňku, kde bylo chováno 
asi 30 koček. 

Během roku taktéž „proběhla“ řada školení a zkoušek členů naší zásahové jednotky, ať to 
bylo školení velitelů v Jánských Koupelích, strojníků v Hlučíně, řidičů atd. Technika měla své 
„zkoušky“ a to zkouška čerpací techniky v Darkovicích a STK obou automobilů. Je 
s podivem, jak ještě dobře slouží TATRA vyrobená v r. 1966, ale nezakřikněme to. 
V souvislosti s nástavbou budovy OÚ byla repasována původní siréna, nyní umístěna na 
vrcholu střechy, ale slyšitelnost ve všech místech obce není dostatečná. Během roku jsme 
pomáhali s čištěním cest, zejména v souvislosti s výstavbou technické infrastruktury a ČOV 
v lokalitě u koupaliště. 

Samostatnou „kapitolou“ a naší chloubou jsou mladí hasiči. Na počátku roku 2007 bylo v 
žákovském kolektivu přihlášeno 23 mladých hasičů. Z toho 21 žáků pracovalo aktivně. 
Kolektiv je zapojen do celostátní soutěže mladých hasičů PLAMEN. Máme jedno družstvo 
mladších žáků a jedno družstvo starších žáků. Jeden dorostenec se zúčastnil okresního 
podzimního kola v kategorii jednotlivců. Žáci se scházejí pravidelně každý pátek. Mladší žáci 
od 1600 hodin, starší žáci od 1715 hodin. Přes zimu je cvičení žáků v tělocvičně. Mladší žáci 
v tělocvičně nejraději hrají závodivé hry. Starší žáci nejraději hrají americkou vybíjenou. 
Kromě toho žáci procvičují zapojování a motání hadic a soutěží v různých kolektivních hrách. 

Od jara děti cvičí u hasičské zbrojnice nebo na louce. Na podzim nacvičujeme na branný 
závod na výletišti. Celkem se od ledna do listopadu v roce 2007 mladí hasiči sešli 69x. Z toho 
bylo 59 cvičení, 6 účastí na závodech, 1 výlet, 1 exkurze, 1 ukázka pro ZŠ a 1 organizace 
misijního odpoledne. 

Žáci se v průběhu roku zúčastnili těchto soutěží: v únoru byla sportovní halová pohárová 
soutěž v Havířově - v pátek 23. února jsme vlakem a autobusem dorazili do Havířova, kde 
jsme přespali v ZŠ Jarošova. Druhý den jsme se autobusem přemístili do sportovní haly,  kde 
se soutěžilo v uzlové štafetě, štafetě dvojic a štafetě 4x40m. Z celkového počtu 50 družstev 
z Čech, Moravy, Slezska a také Slovenska jsme se umístili na 44. místě. V únoru se mladší 
žáci scházeli mimo páteční cvičení v klubovně, kde kreslili výkresy s požární tématikou do 
celostátní soutěže PO očima dětí. V dubnu byla pohárová soutěž v Bobrovníkách, kde se 
soutěžilo v požárním útoku, ve štafetě dvojic a v uzlové štafetě. Družstvo mladších žáků se 
umístilo na 7. místě a družstvo starších žáků se umístilo také na 7. místě. V květnu byla jarní 
část oblastního kola soutěže Plamen v Ludgeřovicích. Po štafetě 4x60m, štafetě CTIF a po 
požárním útoku se sečetly body za celý ročník soutěže PLAMEN 2006-2007. Naše družstvo 
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mladších žáků se umístilo na 3. místě a družstvo starších žáků se umístilo na 1. místě v oblasti 
a postoupilo do okresní soutěže, která se konala v Holasovicích. V tomto okresním kole se 
z 10-ti zúčastněných družstev naši žáci umístili na 6. místě, čímž si oproti předcházejícímu 
roku polepšili o jedno místo. V červnu se naši žáci zúčastnili mezinárodní pohárové soutěže 
v Hati, kde se soutěžilo ve střelbě ze vzduchovky, v požárním útoku a ve štafetě dvojic. Naši 
mladší žáci se umístili na 2. místě z pěti družstev a starší žáci na 3. místě ze šesti družstev. 

V říjnu byla v Darkovicích-na hrázi podzimní část oblastního kola soutěže PLAMEN 
2007-2008, kde byla štafeta dvojic a branný závod. Discipliny na BZ jsou: střelba ze 
vzduchovky, uzlování, topografie, základy první pomoci, požární ochrana a překonání 
vodorovného lana. Po součtu BZ a štafety dvojic se mladší žáci umístili na 3. místě a starší 
žáci na 1. místě. V listopadu se jeden dorostenec – Ondřej Moravec – zúčastnil okresního 
podzimního kola v Kyjovicích v kategorii jednotlivců. Zde se soutěžilo v testech ze 
zdravovědy a požární ochrany. Po testech byl branný závod. Po součtu obou disciplin se 
Ondřej umístil na 12. místě z 19 dorostenců. Účast na tomto branném závodu byla brána 
hlavně jako dobrá zkušenost pro příští ročník, kdy bychom snad postavili družstvo 
dorostenců. Máme totiž 4 žáky v 9. třídě, kteří tímto v srpnu ukončí svoji účast v kategorii 
starších žáků. Podle pravidel soutěže pro dorost mohou družstvo doplnit žáci z letošní 8. třídy. 

Další aktivity MH: v březnu jsme jeli auty s rodiči mladých hasičů do Kravař do Buly 
arény, kde jsme bruslili na ledě. V červnu byli mladí hasiči spolu s několika rodiči na exkurzi 
HZS v Ostravě-Porubě, kde kromě jiného hasič Karel Ryl – mistr republiky – ukázal výstup 
do 4. podlaží cvičné věže po žebříku. V září provedli ukázku pro ZŠ Vřesina 2 starší žáci a 2 
vedoucí. Protože v tento den pokračoval již několika denní déšť, proběhla ukázka v tělocvičně 
ZŠ. Po této ukázce projevili zájem o členství v kolektivu mladých hasičů dvě žákyně 1. třídy a 
jeden žák 3. třídy. Tímto od září aktivně cvičí v kolektivu mladých hasičů 10 mladších žáků a 
11 starších žáků. V říjnu jsme pomáhali při organizaci misijního odpoledne pro mládež 
s názvem Putování sv. Pavla. Připravili jsme spolu s pěti staršími žáky dvě zastavení – na 
louce a u hasičárny. Děti si vyzkoušely nejen svou zručnost, ale i fyzickou zdatnost. V pátek 
7. prosince na cvičení mladé hasiče navštívil Mikuláš, čert a anděl a rozdal dětem dárky. 

Chtěli bychom tímto poděkovat maminkám mladých hasičů, které pomáhaly s dozorem 
při akcích mladých hasičů, a také Tereze Musiolové, která pomáhá jako pomocná vedoucí. 

Na leden plánujeme pro starší žáky 2-denní soustředění v Bolaticích, kde v sobotu kromě 
fyzické přípravy v tělocvičně ZŠ navštívíme hasičskou zbrojnici v Bolaticích a v podvečer 
bude program pro mládež s psycholožkou ze Sdružení Elim. V neděli zajedeme buď do 
Aquaparku do Kravař nebo navštívíme výstavu v kulturním středisku v Hlučíně. V únoru se 
potřetí chystáme s dětmi zúčastnit halové soutěže pro mladé hasiče, která se koná v Havířově. 
Pokud vyjde v březnu nebo dubnu čas zorganizujeme uzlovací soutěž pro mladé hasiče 
našeho i okolních sborů. V dubnu a v květnu nás čekají hasičské soutěže a chceme se 
s mladými hasiči podílet na oslavách 85. výročí založení našeho sboru. V červnu bychom 
navštívili hasičské muzeum v Ostravě – Přívoze nebo terárium v Hukvaldech. 

Tolik z činnosti našeho sboru za uplynulý rok. Příští rok nás čeká 19.ledna opět maškarní 
bál pro dospělé, budeme stavět a kácet máj, v sobotu 3. května se zúčastníme celookresního 
svatofloriánského setkání v Dolním Benešově a o den později v neděli 4.května na svátek 
patrona hasičů společně se sbory z okolí oslavíme 85. výročí založení našeho prvního českého 
sboru na Hlučínsku. 

Děkujeme všem sponzorům a příznivcům za podporu po celý rok. Všem občanům 
přejeme klidné prožití vánočních svátků a v novém roce hodně štěstí, zdraví a pohody. 

 
Za Sbor dobrovolných hasičů ve Vřesině 
 Ing. Jaroslav Smolka 
 starosta 
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Jednota Orel Vřesina 
 
I když se v posledních letech základna Orla snížila, tak i přesto se jednota podílí na různých 
akcích. 
Zúčastnila se například svaté pouti na Hostýně, nebo župní mše v Hrabyni. Soutěžila 
v recitační soutěži Svatováclavská réva v Kopřivnici-Lubyni. 
Každoročně pořádá pro děti naši obce Mikulášskou nadílku, která se koná v místním kostele. 
Podílela se také na místních misijích. 
Podařilo se nám domluvit s obcí bezplatný převod Orelské louky, která poslouží pro činnost a 
blaho naši obce. 
Doufáme, že spolupráce s místním úřadem i s ostatními složkami bude nadále dobrá. 
 
 Za Orel Vřesina starosta Bečica Jiří 
 
 
Jak si v roce 2007 vedli chovatelé. 
 
Chovatelství patří mezi zájmové hoby a u nás ho registrovaně provozuje přes tucet členů. 
Zabýváme se tím, co přináší nejen radost, ale i užitek a to jak nám samým, tak i rodině. 
Chováme nejen mazlíčky – myslím tím psy a kočky, ale i kanáry, holuby, králíky a slepice – 
to vše v druzích, které jsou potřebné pro zachování genetického potenciálu v naší republice. 
V tomto smyslu provádíme i osvětu. 
Podle potřeby – nejméně však 4x ročně – provádíme různé vakcinace, na které organizace 
přispívá finančně. V letošním roce jsme rovněž obeslali několik různých výstav drobného 
zvířectva, na kterých jsme obdrželi několik výborných ocenění, včetně prvního místa u 
daného druhu. (Zvířata na výstavách jsou oceňována body a v každé kategorii je určován vítěz 
– tento způsob zajišťuje zušlechťování daného plemene.) Samozřejmě to přináší radost a 
uspokojení pro chovatele. 
Netěší nás, že věkový průměr našich členů je poměrně vysoký – rádi bychom ve svých řadách 
přivítali mladé členy, kteří budou zárukou dalšího rozvíjení této ušlechtilé a užitečné záliby, 
kterou chovatelství bezesporu je. 
 
 
 
                                                                    Předseda ZO SCHDZ Vřesina 
                                                                           Sebrala Vilibald 
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INFORMACE PRO OBČANY 
 
Změny lékařské služby první pomoci 
 
S účinností od 1. 1. 2008 rozhodnutím Rady Moravskoslezského kraje bude s ohledem 
k nízké vytíženosti zcela zrušeno stanoviště lékařské služby první pomoci (LSPP) pro 
dospělé v Hlučíně. Tímto krokem zůstane i nadále zachována časová dostupnost místa 
výkonu LSPP do 60 minut. Současně dochází ke zrušení návštěvní služby LSPP 
v pracovních dnech v opavském regionu. Výjezdové stanoviště rychlé lékařské pomoci 
(RLP) zůstává zachováno v Hlučíně v plném rozsahu (tj. 24 hodin denně), dostupné na 
tísňové lince 155, resp. 112. 
 
V okrese Opava je s účinností od 1. 1. 2008 zajištěna LSPP pro dospělé, LSPP pro děti a 
taktéž LSPP stomatologická, v případě nutnosti je možno využít LSPP v Ostravě, seznam 
pracovišť včetně ordinačních hodin a telefonních kontaktů na jednotlivá pracoviště je uveden  
v tabulce.  

  pracoviště telefon všední dny SO, NE, SV 
Slezská 

nemocnice 
v Opavě, p.o. 

Olomoucká 86, 
LSPP dospělí Opava 746 01 Opava 553 766 998 17:00 - 22:00 8:00 - 22:00 

Slezská 
nemocnice 

Olomoucká 86, 
LSPP děti Opava 746 01 Opava 553 766 999 17:00 - 22:00 8:00 - 22:00 

Slezská 
nemocnice 

Olomoucká 86, 
LSPP stomatologická Opava 746 01 Opava 553 766 384 x 7:30 - 15:00 

Areál Městské 
záchranné služby 

Ostrava. 
Várenská 5, 

LSPP dospělí Ostrava Moravská Ostrava 
596 618 865 

kl. 135 nepřetržitě nepřetržitě 
 
 
 
Vítání občánků 
V neděli 9.12.2007 jsme na Obecním úřadě ve Vřesině přivítali od loňského vítání 15 
narozených dětí (z toho bylo 13 dětí narozených letos a 2 děti narozené v prosinci 2006) 
 
K 19.12. se v letošním roce  se v naší obci narodilo 15 dětí, zemřelo 19 lidí, přistěhovalo se 17 
obyvatel a odstěhovalo 22 obyvatel. K 19.12.2007 má naše obec 1361 obyvatel a 366 domů. 
 
Úřední hodiny Obecního úřadu Vřesina se mění pouze v pondělí 31.12.2007, kdy 
provoz bude jako v pátek tj.od 08.00 – 12.00 hodin. 
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Provozní doba prodejny Jednoty Opava 
sobota 22.12.2007 07.00 – 11.30 
neděle 23.12.2007 07.00 – 11.30 
štědrý den 24.12.2007 07.00 – 10.00 
1. svátek 25.12. 2007 zavřeno 
2. svátek 26.12. 2007 zavřeno 
čtvrtek 27.12.2007 07.00 – 17.00 
pátek 28.12.2007 07.00 – 17.30 
sobota 29.12.2007 07.00 – 11.30 
neděle 30.12.2007 09.00 – 11.00 
pondělí 31.12.2007 07.00 – 11.30 
 
Provozní doba pošty se mění pouze v pondělí 31.12.2007 od 08.00 – 11.00 hodin. 
 
 

OZO oznamuje změny termínů svozu: 
Poslední týden v roce bude svoz popelnic v sobotu 29.12.2007 a první týden 
v roce 2008 bude také v sobotu 5.1.2008. Pak bude svoz popelnic vždy v pátek. 
 
 

 
 
 
 
Přehled konání plesů – večírků na obecním úřadě ve Vřesině: 
 
 5.1.2008 Obecní Ples 
12.1.2008 Ples KDU-ČSL Vřesina  
18.1..2008 Ples Klubu seniorů Vřesina 
19.1.2008 Ples Sboru dobrovolných hasičů Vřesina 
25.1.2008 Ples MŠ Vřesina 
26.1.2008 Ples Mysliveckého sdružení BOR 
 2.2.2008 Ples Klubu rodičů a sponzorů při ZŠ Vřesina 
 9.2.2008 Ples Tělovýchovné jednoty Vřesina 
 
 
 
 

Přijďte si zazpívat koledy 2. vánoční svátek (ve středu 
26. prosince) od 18 hodin na náves (ke Kamplu). 



 

Zpravodaj obce Vřesina 18/20 prosinec 2007  

                                Kulturní komise ve Vřesině 

                             uvádí 
 

6.1. 2008        v 15hodin 
 

NOVOROČNÍ 
KONCERT 

dětského pěveckého sboru 

JEŘABINKA 
 

V programu zazní skladby českých  
a světových skladatelů, lidové koledy a další 
 
Klavírní doprovod - Jana Lokajová 
Dirigent - Jaromír Lokaj 

 
 

Kostel sv. Viléma ve Vřesině - vstupné dobrovolné 
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Zpravodaj obce Vřesina 20/20 prosinec 2007  

Vážení spoluobčané, 
děkujeme Vám za dosavadní podporu a přízeň. Přejeme Vám hezké a 
radostné prožití vánočních svátků a do nového roku 2008 hodně lásky, 
štěstí, pevného zdraví, Božího požehnání a mnoho úspěchů. 
 

Rada obce 
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